
شنبه 14 فروردین 1400 -  قیمت: 2000 تومان

رسانه مستقل
روزنامه

www.donyayehavadar.ir 714

اندرحکایت حواشی سند همکاری ایران-چین؛

نه قرار است چشم آبی شویم  و نه چشم بادامی!
صفحه 3

پس از سال ها انتظار، البرز 
نیز از امکان اردوگاه ماده ۱۶ 

برخوردار شد
صفحه 3

از بستن طناب به درختان تا تهیۀ کباب در »سیزده بدر«؛

به امید آنکه »طبیعت«
نفسی تازه کند!

صفحه 2

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

سه آزمون پیش روی کشتی
 در قزاقستان 

صفحه 7

»نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین شهر« مطرح کرد:

چرا شهرک سیمرغ باید فاقد 
مدارس دولتی باشد!؟
صفحه 6

افزایش امکان ابتلا

 به کرونا در یک  نگاه

صفحه 8



2
روزنامه

شنبه 14 فروردین 1400-  شماره  714

مقام  معظم  رهبری: یاد و خاطره  پدران و مادران شهدا همچون یاد شهیدان زنده است

طبیعت  ملی  روز  ایرانی  تقویم  در  که  فروردین   ۱۳
نامگذاری شده، به واسطه برخی رفتارها به عذابی برای 
طبیعت تبدیل شده است، در این روز فشار و بدرفتاری 
با محیط زیست و هرآنچه در آن است چند برابر می شود؛ 
امسال بیاییم به طبیعت و زیسمتدان آن اجازه نفس 

کشیدن بدهیم.
جمشید، شاه پیشدادی روز سیزده نوروز )سیزده بدر( را در 
صحرای سبز و خرم خیمه و خرگاه بر پا می کند و بارعام 
می دهد و چندین سال متوالی این کار را انجام می دهد 
که در نتیجه این مراسم در ایران زمین به صورت سنت و 
آیین در می آید و ایرانیان از آن پس سیزده بدر را بیرون 
از خانه در کنار چشمه سارها و دامن طبیعت برگزار می 
کنند؛ این تاریخچه سیزده بدر در ایران است که مانند 

جشن نوروز به زمان جمشید بر می گردد.
در آن زمان رفتن به طبیعت با هدف سر زندگی و شروع 
دوباره زندگی بود و این ورود به بهار زندگی بدون آسیب به 
طبیعت انجام می شد اما امروز بعد از اینکه مردم در غروب 
سیزده بدر به خانه های خود بر می گردند، در طبیعت تا 
چشم کار می کند تلی از انواع زباله، پسماندهای غذایی، 
ظروف پلاستیکی، شاخه های شکسته و تنه نیم سوخته 
درختان و چمن های سوخته شده دیده می شود که به 

عنوان ردپای انسان در طبیعت بر جای مانده اند.
بستن طناب به شاخه ها برای تاب خوردن، تهیه کباب 
و دویدن در طبیعت اجزای لاینفک تفریحات روز طبیعت 
برای  ناخوشایندی  پیامد  ها  آن  از  کدام  هر  که  است 
زیستمندان به همراه دارد، یکی از رفتارهای ضد محیط 
زیستی که در این روز دیده می شود نوشتن یادگاری بر 
روی تنه درختان است که مانند زخمی بر چهره درختان 
باقی می ماند،  اینها از جمله ردپایی است که انسان بعد 

از روز طبیعت از خود به جای می گذارد.
فروردین، ماه زادآوری حیات وحش و فصل شکوفایی 
انواع گل و گیاه است اما ما انسان ها بدون فکر و رعایت 
حتی کمترین اصول زیست محیطی به جان این زیبایی 
می افتیم؛ در حالی که بنا بر تاکید کارشناسان، وقتی وارد 
طبیعت می شویم باید با کمترین آثار به جا مانده از خود 
از آن خارج شویم و به عبارت بهتر، ردپایی هم نباید برجا 
بماند،  سیزدهم فروردین برای ما روز شادی، خوشحالی و 
دور هم جمع شدن است اما این همه نباید برای طبیعت 

بدشانسی و مصیبت به همراه داشته باشد.
هر چند از سال گذشته با ورود ویروس کرونا برگزاری 
جشن های نوروزی از جمله سیزده بدر کم رنگ شد اما 
باز همچنان شاهد حضور مردم در طبیعت هستیم، البته 
سال گذشته که کشور تازه گرفتار همه گیری کووید ۱۹ 
شده بود به اذعان مسوولان محیط زیستی، طبیعت کمی 
نفس کشید اما ظاهرا به نظر می رسد امسال دیگر آن 
مجال برای طبیعت و محیط زیست فراهم نخواهد بود 
چون از شواهد این گونه بر می آید؛ اما ما باید همچنان 
هوای محیط زیست را داشته باشیم چه با ویروس چه 
بدون ویروس، از این رو کارشناسان در این زمینه همواره 

توصیه هایی دارند.

لزوم وجود کمپ های حفاظتی

چند سالی است که آسیب به طبیعت و هر آنچه در آن 
است در ایام نوروز و روز طبیعت )سیزده به در( به معضل 
و نگرانی برای دوستداران محیط زیست بدل شده است،  
در چند سال اخیر تشکل های مردم نهاد زیست محیطی 
در این زمینه تجربه خوبی داشتند و دستاوردهای فعالیت 
های آن ها در برخی استان ها کاملا قابل لمس است به 
ویژه در استان های فارس، چهارمحال و بختیاری، قزوین، 
گیلان،  مازندران،  سمنان،  های  استان  از  هایی  بخش 
گلستان و خراسان رضوی شاهد برپایی کمپ هایی برای 

حفاظت از محیط زیست به ویژه در روز طبیعت بودیم.

در این روز برخی افراد به صورت داوطلبانه کیسه هایی در 
اختیار گردشگران قرار می دهند و از آن ها می خواهند 
زباله های خود را در این کیسه ها ریخته و برخی نیز 
در ازای تحویل آن جایزه می دهند، در واقع این افراد با 
رایزنی با خیرین و صاحبان صنایع دوستدار محیط زیست 
جوایزی را برای افرادی که نسبت به حفظ محیط زیست 
کوشا هستند، تهیه و به آن ها اعطا می کنند و تجربه 

نشان داد این حرکت بسیار موفقیت آمیز بوده است.

تهیۀ غذای دام از سبزه های عید

است،  بدر  سیزده  روز  در  معضلات  از  یکی  عید  سبزه 
انداختن سبزه در آب روان یکی از سنت های این روز 
است اما باید بدانیم که این روش موجب ایجاد مشکلات 
زیست محیطی و مسدود شدن مسیر آبراهه ها می شود 
بنابراین چند سالی است که شهرداری ها و دهیاری ها 
مکان هایی برای قرار دادن سبزه عید در نظر گرفته اند و 
بهتر است مردم سبزه های خود را به جای رها کردن در 
طبیعت و جوی های آب، به این مکان ها تحویل دهند تا 

در نهایت به کمپوست یا غذای دام تبدیل شوند.

لزوم توجه به پاکیزگی سواحل

سواحل دریاها و کنار تالاب ها هم از جمله مکان هایی 
است که در روز سیزده بدر افراد زیادی را به خود جلب 
می کند که در پایان آن روز این مکان ها هم دست کمی 
از جنگل و دشت ندارند، انواع زباله هاست که در گوشه 
و کنار سواحل به چشم می خورد،  چند سالی است که 
طرح »مسیر، ساحل سبز« در استان های شمالی کشور 
شکل گرفته که امیدواریم با قدرت و قوت بیشتری توسط 
استانداری ها و مسوولان محلی اجرا شود تا شاهد دریایی 

پاک و مسیری سبز  باشیم.
و  نوروز  روزهای  در  وحش  حیات  با  خودروها  برخورد 
سیزده بدر یکی دیگر از چالش های این روزها است که 
یکی از مهمترین توصیه ها به هموطنان این است که 
در سفرهای نوروزی سرعت مطمئنه را رعایت کنند زیرا 
پرحجم  به واسطه  تلفات حیات وحش  آمار  بیشترین 

بودن تردد خودروها، در این روزها اتفاق می افتد.
حیوانات متوجه نوروز و تعطیلات نیستند این ما هستیم 
که متوجه هستیم بنابراین اگر سرعت را کم کنیم، می 
توانیم ضمن لذت بردن از طبیعت، خسارات ناخوشایند 

ناشی از تصادفات و آمار مرگ و میر را هم کم کنیم و 
علاوه بر آن، طبیعت نفس می کشد.

»کپسول های سفری« فراموش نشود

برخی گردشگران بدون ملاحظات زیست محیطی بساط 
سفر خود را در طبیعت پهن می کنند که این موضوع 
خسارات زیادی به طبیعت وارد می کند از این رو چند 
سالی است در برخی نقاط پرتردد مانند پارک ملی گلستان 
مکان هایی برای نشستن گردشگران در نظر گرفته شده 

است.
در واقع برخی از گردشگران بدون خاموش کردن آتشی 
که برای تهیه غذا یا چای برپا کرده اند، محل را رها می 
کنند و این مساله موجب بروز آتش سوزی می شود که 
باید نسبت به این مساله هوشیار باشند، همچنین افراد 
سیگاری هم باید مواظب باشند ته سیگار را در طبیعت 
رها نکنند چون علاوه بر اینکه می تواند به اشتباه غذای 
دام و پرندگان شود و آن ها را مسموم و در نهایت وارد 
چرخه غذایی انسان ها شود؛ باعث بروز آتش سوزی می 
شود که در برخی موارد خسارات جبران ناپذیری به همراه 

دارد.
بهتر است گردشگران در کمپ های خود از چوب های 
موجود در منطقه استفاده نکنند بلکه با خود کپسول های 
سفری بیاورند و تلاش کنیم این فرهنگ را ترویج دهیم 

تا از این طریق طبیعت اجازه نفس کشیدن پیدا کند.

به زبان ساده: به فکر طبیعت باشیم!

و  طبیعت  از  حفاظت  با هدف  طبیعت  روز  نامگذاری 
زیستمندان آن در روز سیزده بدر صورت گرفته است اما در 
عمل اینطور نیست چون کوهی از زباله، رها کردن سبزه 
عید در دشت و رودخانه ها، شاخه های شکسته و زمین 
های سوخته از داغ آتش نتیجه یک روز شادی و تفریح 
ما است در حالی که باید در این روز بیشتر هوای طبیعت 

را داشته باشیم و به فکر موجودات زیستی آن باشیم.
شاید شیوع ویروس کرونا نعمتی برای طبیعت باشد پس 
بیاییم این شرایط را به فرصتی برای محیط زیست تبدیل 
کنیم تا شاید بتواند خود را مرمت و بازسازی کند چون 
فشار بیش از حد انسان توان خودپالایی را از طبیعت 
گرفته و می توان با فراهم کردن شرایط این فرصت را 

دوباره به طبیعت داد.

از بستن طناب به درختان تا تهیۀ کباب در »سیزده بدر«؛

به امید آنکه »طبیعت« نفسی تازه کند!

حرف اول 

به امید »بهبودی«...
1400 آمد و ما هم مجددا با 
چاپ روزانۀ »دنیای هوادار« 
خواهیم  شما  خدمت  در 
بود. سال گذشته، در مجموع 
و  »اقتصادی«  لحاظ  از  و 
»معیشتی« سال خوبی برای 
ما مردم نبود و در کنار آن، 
تاثیر  نیز  کرونا  شومِ  بلیه 
مضاعفی بر تخریب بهداشت و سلامت و البته مهم تر از آن، 
روحیه شادزیستی جمعی مان گذاشت. اما به هرجهت، سال 
»نو« شده و چاره ای جز »امُید« نداریم. امید به اینکه وضعیتِ 
همۀ ما بهتر شود و »سلامت«تر و »شاداب«تر در راستای 

بهبود وضعیت اقتصادی و معیشتی زندگی مان بکوشیم.
در همین مدت کوتاهی که تحت عنوان تعطیلات نوروزی 
در خدمت شمایان نبودیم، اتفاقات مهمی نظیر »امضای سند 
همکاری و تعامل 25 ساله میان ایران و چین« رخ داد که 
حواشی بسیاری هم در پی داشت. در این سند که بسیاری - 
خواسته یا ناخواسته - آن را اشتباها »قرارداد« عنوان می کنند، 
طرفین )ایران و چین( نقشۀ مشترکی دارند که به جهت ارتقا 
و بهبود عملکردش گام بر می دارند که تحقق هریک از آن ها، 
نفع جمعی به دو کشور می رساند. البته که هنوز، مفاد کامل 
آن منتشر نشده و قضاوت - چه خوب و چه بد - در مورد آن 
زود است و صد البته که بهتر است که بجای کوبیدن بر طبل 
ناامیدی و لفاظی مرسوم - بیشتر برآمده از فضای مجازی - 
صبر کنیم تا از چگونگی و چیستی آن بیشتر مطلع شده و 
در انتظار حاصل آن باشیم که در هرصورت، امیدواریم گامی 
مهم و عملگرایانه جهت بهبود وضعیت زیستی عامۀ مردم 
کشورمان باشد. چرا که حضور چین در خاورمیانه و به تبع آن، 
حضور فعال در کشورمان، پتانسیل بالایی دارد که وقوع فصلی 
نوین از همکار ی های متوازن دو کشور - که البته ید طولایی 

به اندازۀ نیم قرن دارد - باشد.
باری؛ همواره معتقد بوده ام که »امُید« واپسین سنگر ماست 
و در زمانی می توانیم بدان پناه ببریم. پس چه زمانی بهتر از 

»اکنون« و توسل به »عمل« برای »بهبودی«؟

رسانه؛ یک روز قبل از اولین روز!
ها  ای  رسانه  کار  به  آغاز 
همیشه یک روز قبل از اولین 
روز است. سیزده بدر، عاشورا، 
جمعه ها، سخت ترین روز 
است  دوباره  شروعی  برای 
ولی عاشق که باشی خیلی 
زود دلتنگی عصر سیزده بدر 
و جدا شدن از خانواده پس 
از 20 روز تبدیل به یک دلخوشی می شود... رسانه و هنر 
هیچگاه تعطیل بردار نیست. حتی همین ایام تعطیل هم 
بیشتر همکاران مستقیم و غیر مستقیم مشغول تهیه گزارش 
و خبر بودند؛ اما برای شما خوبان که این مدت 20 روزه از خبر 
و گزارش فاصله داشتید آنقدر سوژه داریم که روز شنبه برای 
انتخاب خبر مورد علاقه دچار تردید می شوید... سلام به شما 
عزیزان و درود و خدا قوت به همکاران رسانه. الهی که امسال 
سال تحولی بنیادی در ورزش باشد چه اینکه شاکله ورزش 
مان چنان فشل و زنگار زده است که چیزی به نام وزارت 
ورزش هم نباشد اتفاقی نمی افتد چون فدراسیون ها کار خود 
را می کنند و تنها هنر وزیر و دار و دسته اش ایجاد دست انداز 
در مسیر حرکت قطار ورزش می باشد. کاش راه حلی بود که 
سازمان برنامه و بودجه مستقیم بودجه مصوب هر فدراسیون 
را به حساب شان واریز می کرد و براساس جایگاه قهرمانی 
و همگانی که دارند بودجه ای مشخص در نظر می گرفت تا 
این همه حیف و میل صورت نگیرد. دل پر دردی در نخستین 
روزها داریم و نمی دانیم از کجا شروع کنیم ولی دسته بندی 

کردیم و به ترتیب خدمتتان خواهیم بود...

سرمقاله

گذر

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه شهیدان محمدحسن، محمدجواد و 
محمدمحسن روزی طلب و مادر بزرگوارشان حاجیه خانم اقدس کشاورز ارشدی 

که به شهیدان پیوست را گرامی می دارد.
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جامعه

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: البرز، استانی 
مهاجرپذیر است و اگر مدیریت صحیحی در حوزه کنترل 
آسیب های اجتماعی صورت نگیرد، تبعات بدی را همراه 
دارد از این رو به جد درصدد اتخاذ تدابیر لازم و ایجاد 

بسترها و زیرساخت های مناسب هستیم.
روابط  اداره کل  از  نقل  به  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
عمومی و امور بین الملل استانداری البرز، شهبازی در 
بازدید از روند آماده سازی اردوگاه ماده 16 استان که 
روز سه شنبه صورت گرفت، با اشاره به اینکه البرز تنها 

استانی در کشور بود که فاقد اردوگاه ماده 16 بود، افزود: 
البته سال های گذشته تلاش هایی برای ایجاد این 
امکان مهم صورت گرفته ولی بی نتیجه ماند و به تاخیر 

افتاد.
وی ادامه داد: اواخر سال 99 یک عزم و اراده استانی 

شکل گرفت و در نهایت نتایج قابل قبولی داشت.
شهبازی گفت: تمامی دستگاه ها و نهادهای مرتبط در 
استان دست به دست هم دادند و برای راه اندازی اردوگاه 

ماده 16 استان بسیج شدند.
وی افزود: راه اندازی این کمپ یک مطالبه جدی مردمی 
معتادان  سماندهی  و  آوری  برای جمع  چراکه  است 
متجاهر از اماکن عمومی، این مکان از اهمیت بالایی 

برخوردار است.
استاندار البرز اضافه کرد: سال گذشته طی هماهنگی، 
تعامل و انسجام بین مسئولان مربوطه در استان، در 
2 مرحله اقدام به جمع آوری معتادان متجاهر از سطح 
شهرهای البرز شد و حدود هزار و 500 نفر جمع آوری و 

غربالگری شدند.

زیباسازی  و  مردم  رضایتمندی  اقدام  این  گفت:  وی 
چهره شهر و امنیت بلحاظ کم شدن جرائم خرد را در 

پی داشت.
شهبازی افزود: نتیجه بخشی این 2 مرحله عملیات، عزم 
ما را برای تسریع در راه اندازی اردوگاه ماده 16 جزم تر 

کرد.
وی گفت: اقدامات خوبی صورت گرفت و مکانی که در 
نظر گرفته شده با هماهنگی دستگاه های مربوطه در 

حال آماده سازی است.
استاندار البرز افزود: مقرر شد که تا پایان فروردین ماه 
امسال بخشی از این اردوگاه به سپاه پاسداران استان 
تحویل داده شود تا نسبت به پذیرش معتادان متجاهر 

اقدام شود.
وی گفت: البرز، استانی مهاجرپذیر است و اگر مدیریت 
صحیحی در حوزه کنترل آسیب های اجتماعی صورت 
نگیرد، تبعات بدی را همراه دارد از این رو به جد درصدد 
های  زیرساخت  و  بسترها  ایجاد  و  لازم  تدابیر  اتخاذ 

مناسب هستیم.

معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان البرز 
گفت: مرغداران البرزی متعهد شده اند تا در ۱۵ روز نخست 
سال جدید روزانه ۴۵ تن گوشت گرم مرغ تنظیم بازاری 

مورد نیاز استان را تامین کنند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، مجتبی تقی زاده 
روز پنجشنبه طی گفت و گویی افزود: از ابتدای سال جدید 
تامین گوشت مرغ  تنظیم بازاری مورد نیاز استان فقط بر 
عهده تولیدکنندگان البرزی می باشد و ورود گوشت مرغ 
تنظیم بازاری از دیگر استان ها به خصوص استان تهران 

قطع شده است.
وی با بیان اینکه گوشت گرم مرغ تنظیم بازار به قیمت ۲۰ 
هزار و ۴۰۰ تومان توزیع می شود، اظهار داشت: همچنین 
تاکنون ۶۰ تن گوشت مرغ منجمد در واحدهای صنفی 
و فروشگاه های استان به قیمت ۱۵ هزار و ۵۰۰ تومان 

توزیع شده است.
وی گفت: همچنین از طریق فرآیند کشتارگاه های استان 
البرز نیز روزانه ۶۰ تا ۷۰ تن گوشت مرغ به قیمت آزاد از 

دیگر استان ها تامین شده است.
تقی زاده به افزایش قیمت تمام شده گوشت گرم مرغ به 
دلیل افزایش هزینه های تولید اشاره کرد و افزود: در ماه 
های اخیر هزینه های تولید همچون قیمت مصوب جوجه 
یکروزه، نهاده های دامی، هزینه های کارگری، دارو، واکسن 

و حمل و نقل  افزایش یافته که بر قیمت تمام شده تولید 
اثرگذار می باشد.

وی با اشاره به پیش بینی های انجام شده در خصوص 
برطرف شدن مشکل تامین بازار، تصریح کرد: به دلیل بروز 
بیماری در برخی از واحدهای تولیدی، مرغ های گوشتی 
در طیف و محدوده نرمال وزنی قرار نداشته و مناسب ورود 
به بازار نیستند وبایستی دوره پرورش افزایش یابد تا به 

محدوده طبیعی وزن قابل کشتار برسد.
معاون بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان البرز 
با بیان اینکه ۱.۶ میلیون قطعه در واحدهای تولیدی در 
چرخه تولید هستند، گفت: برای تامین گوشت مرغ مورد 
نیاز استان در نظر داریم تا از ظرفیت ابطالی حریم شهرها 

استفاده شود.
وی افزود: به همین منظور بایستی با مساعدت وزارت 
متبوع)جهاد کشاورزی( امکان صدور مجوزهای جدید برای 

حوزه استان البرز فراهم شود.
تقی زاده یادآور شد: از آنجا که تراکم واحدهای مرغداری 
در استان زیاد است )مناطق با ریسک بالا از نظر بیماری( و 
حداکثر در چند نقطه می توانند فعال شوند، بایستی برای 

این نقاط برنامه ریزی لازم انجام شود.
تقی زاده اضافه کرد: ظرفیت  ۲.۹ میلیون تن از واحدهای 
استان بدلیل قرار گرفتن در حریم و بافت شهرها غیرفعال 

است که اگر بخواهیم این ظرفیت را در ۶ نقطه مورد نظر 
فعال کنیم در هر نقطه ۵۰۰ هزار قطعه فعال می شود 
که در این صورت ضریب خوداتکایی استان  به ۴۰ درصد 

افزایش خواهد یافت.
در استان البرز حدود ۱۳۰ واحد پرورشی مرغ گوشتی وجود 

دارد.

پس از سال ها انتظار، البرز نیز از امکان اردوگاه ماده ۱۶ برخوردار شد

مرغداران البرزی روزانه ۴۵ تن گوشت مرغ تامین می کنند

»البرز« چه خبر؟

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز با هشدار در 
خصوص اوج گیری دوباره کرونا اعلام کرد که طی ۲۴ 
ساعت گذشته ۹ فوتی و ۹۷ بستری جدید کووید ۱۹ در 

این استان ثبت شد.
گفت:  خبرنگاران  به  گذشته  روز  فتحی  محمد  دکتر 
درحالی که شمار بستری شدگان و فوتی های  روزانه به 
ترتیب کمتر از ۷۵ نفر و ۶ نفر در یک ماه گذشته استان 
بود اما طی ۲۴ ساعت گذشته با افزایش ناگهانی بستری 
بیماران بدحال کووید۱۹ و مرگ و میرناشی از این بیماری 

در البرز مواجه شدیم.
در  بدحال کووید ۱۹  بیمار  اکنون ۵۰۸  داد:  ادامه  وی 
بیمارستان های استان البرز تحت مراقبت پزشکی قرار 
دارند که شمار بستری شدگان از ابتدای شیوع کرونا 

تاکنون به ۳۴ هزارو ۱۴۰ در البرز رسیده است.
شمار  کووید ۱۹  دیگر  بیمار   ۹ فوت  با  گفت:  فتحی 

متوفیان این بیماری از ابتدای کرونا تاکنون در البرز ۲ 
هزارو۸۹۲ نفر ثبت شده است.

کرونا  ابتدای شیوع  از  کووید ۱۹  بیمار  هزارو۷۳۱   ۳۰
تاکنون در البرز بهبود یافته اند.

ازدحام پایان سال مردم در بازارها و سفرهای نوروزی علت 
اوج گیری دوباره کرونا در البرز و سایر نقاط کشور اعلام 

شده است.
اکنون پنج شهرستان تابعه البرز نارنجی و ۲ شهرستان 
دیگر زرد کرونایی است که طبق پیش بینی ها البرز در 
آستانه موج چهارم کروناو وضعیت قرمز کرونایی قرار 

گرفته است.
دستگاه های اجرایی از چند روز اخیر محدودیت هایی 

کرونایی در استان البرز اعمال کرده اند.
البرز در روز  تمام بوستان ها و تفرجگاه های استان 
طبیعت تعطیل شده و خلوتی خیابان ها بیانگر همراهی 

مردم با متولیان دستگاه های اجرایی در روز طبیعت 
است.

مسئولان دانشگاه علوم پزشکی از مردم خواستند در خانه 
ها بمانند و در صورت حضور در مکان های عمومی و 
اداری فاصله اجتماعی را رعایت کنند و استفاده از ماسک 

را اولویت قرار دهند.

در البرز؛

۹ فوتی و ۹۷ بستری جدید کووید۱۹
اندرحکایت حواشی سند همکاری ایران-چین؛

نه قرار است چشم آبی شویم
 و نه چشم بادامی!

   
تهوع آوری  یک خرده فرهنگ 
از   کسری  بین  در  که 
ایران  شهری  طبقۀ متوسط 
دوره  اواسط  از  و  دارد  وجود 
قاجارها شروع شد و در دوران 
به شدت تقویت شد،  پهلوی 
»این همانی پنداری  نوعی 
است.  فرنگی ها«  با  خویش 
مدعیان خیالی تجدد و ترقی که در خلسه و نشئه فرنگی مابی 
فرو رفته اند و هرچیز غیر از آن را بی کلاسی و عقب ماندگی  و 
مادون شان خویش می دانند و از آن تبری می جویند. لشکری 
از سفلگان مالیخولیایی که فکر می کنند با این دست اطوارهای 
فرنگی مابانه و آویزانی به فرهنگ غربی، از شمار چشم آبی ها 
به شمار می روند و خود را از جماعت کله سیاه و شرقی جدا 
خواهند کرد. جماعت نخاله ای که معمولا از ایرانی بودن خود 
بیزار است و در هر فرصتی به دنبال فرار از ایران و ایرانی بودن 
است، بود و نبود خود را در نزدیکی به غرب و غربی می فهمد 
و با همین انگاشته، حاکمیت را با هر توانی که دارد به سمت 
و سوی نزدیکی به غرب هُل می دهد و ابدا برایش مهم هم 
نیست که این غرب که برایش شیدایی می کند، برای خودش 
و کشورش چه خوابی دیده  و می خواهد چه بر سرش بیاورد. 
برای این ها فقط رضایت ارباب غربی ذهنی شان مهم است 
و آنچه اینجایی است و بومی باید دور ریخته شود تا این ها 
در هپروت غربی انگاری شان بمانند و یک وقت از این عوالم 
تب آلود، پا بیرون نگذارند. همین جماعت با همین اوصاف اگر 
ایران وارد قراردادی با غرب شود که حتی یک خطش را هم 
نخوانده اند به خیابان می آیند و بزن وبرقص راه می اندازند و اگر 
ایران قراردادی با کشوری شرقی ببندد باز هم بدون آنکه یک 
خطش را بدانند دست به اعتراض می زنند. اگر با کشورهای 
غربی ای که اربابان شرارت در دنیا هستند و تاریخ شان از رذالت 
دوران استعمار انباشته شده و همین حالا هم به جز دشمنی 
و بدعهدی در حق ما نمی کنند، پیمانی ولو خفت بار ببندیم، 
خیلی هم اوکی و نایس است ولی اگر وارد قرارداد با چینی 
بشویم که حتی یک ثانیه تاریخ استعمار ندارد و هرگز در طول 
تاریخ، دشمنی ای با ما نداشته و کاملا منافع اش به شکل 
طبیعی با هم همپوشانی داشته و دارد و اگر دوست ما هم 
نباشد هرگز دشمن ما نخواهد بود، قرار دادی بسته شود، وا 

مصیبتا! ایران رفت!
به والله یک ثانیه شما به فکر ایران و ایرانی نیستید چون اساسا 
در ناخودآگاه ذهنتان اصلا ایران و ایرانیت برایتان اهمیت ندارد. 
شما خواسته یا ناخواسته گماشتگان عقل باخته ای هستید 
که قراول منافع غرب در این وادی به شمار می آیید و آنچه 
می گویید و می جویید همان است که اربابان چشم آ  بی تان از 
شما انتظار دارند. امان از شما جماعت! که اساسا نمی دانید با 
هر میزان از تخیلات و توهمات بیمارگونه خودغربی انگاری تان 
نه هرگز چشم آبی می شوید و نه از منظر غربی ها از اعداد 
»کله سیاه های خاورمیانه ای« خارج می شوید. ایضا این را هم 
نمی دانید که منافع ما با همین مردم کله سیاه! منطقه و یا 
مردم چشم بادامی شرق آسیاست که گره خورده و همپوشانی 
دارد و نه با چشم آبی ها! و همانطور که اگر به غرب نزدیک 
شویم شما  چشم آبی نمی شوید، به شرق هم نزدیک شویم 

چشم بادامی نمی شویم. به خودتان بیایید...

بحث روز

جناب آقای دکتر فتحی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز
درگذشت پدر بزرگوارتان موجب تاسف و تالم خاطر گردید، ضمن عرض تسلیت، علو 

درجات برای آن مرحوم و صبر و شکیبایی برای حضرتعالی و سایر بستگان مسئلت دارم.
مهرداد تیموری - مدیرمسئول »دنیای هوادار«

رضا تواضعی

  نویسنده
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »کاوه گلستان«
 - عکاس و مستندساز فقید - را گرامی می دارد

سرپرست معاونت آموزش سازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
کشور با بیان اینکه در دوران کرونا، کودکان و نوجوانان بیشترین 
آسیب را متحمل شدند، گفت: اگر برنامه ریزی خاصی برای رفع 
آسیب های روحی و روانی در دوران کرونا نداشته باشیم در 
دوران پساکرونا با آسیب های جدی تری روبه رو خواهیم شد.

»امین رفیعی پور« با یادآوری اینکه ویروس کرونا نه تنها زندگی 
و سلامت میلیون ها انسان را مورد تهدید قرار داده و مرگ و میر 
و آسیب های جسمی به همراه داشته بلکه باعث ایجاد فاجعه 
روانی در کل جهان شده است، اظهار داشت: به طور کلی هنگام 

بحران هایی  با چنین  رویارویی 
ترس و اضطراب پدیده ای بسیار 
رایج است چرا که به دلیل پیش 
بینی ناپذیر بودن شیوع پاندمی 
بیماری عفونی، یک ترس شدید 
روانی از سرایت آن، تمامی افراد 

را دربرمی گیرد.
به گفته این روانشناس سلامت، 
مشکلات عدیده روان شناختی 
بیش از همه سلامت روان اقشار 
بهداشت  وکارکنان  پذیر  آسیب 
تاثیر قرار داد  را تحت  و درمان 
برای  جمعی  اندوه  احساس  و 
بر  آورد. علاوه  جامعه به وجود 

این به دلیل به وجود آمدن شرایط قرنطینه و در خانه نشینی 
ناخواسته که از نگاه عموم بی نهایت دشوار و طاقت فرسا است، 

منجر به تعارضات خانوادگی شد.

ضرورت توجه ویژه به کودکان و نوجوانان

رفیعی پور با تاکید بر اینکه در دوران کرونا، کودکان و نوجوانان 
بیشترین آسیب را متحمل شدند، توضیح داد: با شیوع کرونا، 
در  فیزیکی  گذاری  فاصله  و  بهداشتی  های  پروتکل  رعایت 
قرنطینه به شدت توصیه شد و به همین دلیل علاوه بر اینکه 

مدارس غیرحضوری شد بلکه مراکز تفریحی تعطیل شد که 
تاثیرات منفی بسیاری بر روی این قشر داشت.

وی به این موضوع که خانه برای برخی از کودکان محیط امنی 
نیست و با تعطیلی مدارس این افراد در معرض مخاطرات تازه ای 
قرار می گیرند، اشاره کرد و افزود: طبق تحقیقاتی که در این زمینه 
صورت گرفت نیاز کودکان و نوجوانان به روان شناس و روان 
پزشک در دوران کرونا بیش از سایر سال ها بود اما متاسفانه به 
دلیل بد دانستن مراجعه به روانشناس در میان برخی خانواده ها بر 

گستره مشکلات این قشر آسیب پذیر افزوده شده است.
دوچندان  ضرورت  بر  وی 
و  عاطفی  های  حمایت  شدن 
روانی برای بازگشت همه افراد 
بخصوص کودکان و نوجوانان به 
زندگی عادی تاکید کرد و اظهار 
داشت: به عنوان مثال نیاز است 
عادی  زندگی  به  بازگشت  برای 
کودک و نوجوانی که مدت ها 
به دلیل قرنطینه در خانه مانده 
و تکالیف را از سیستم مجازی 
انجام داده است اقدامات لازمی 

انجام شود.
در شرایط کنونی لازم است برای 
سلامت روان مردم برنامه ریزی 
بیشتری انجام شود و صداوسیما برنامه های آموزشی بیشتری 
در این زمینه داشته باشد. بنابراین گذر از بحران پساکرونا به 
سیاستگذاری و اولویت بندی از نظر انجام مداخلات در نظام 
سلامت و در سطح ملی به کمک روان پزشکان و روانشناسان و 

دیگر متخصصان و صاحب نظران این حوزه نیاز دارد.
به گفته سیما سادات لاری سخنگوی وزارت بهداشت، درمان 
کرونا  شیوع  زمان  از  کرونا  باختگان  جان  پزشکی  آموزش  و 
ایران)اوایل اسفند ۹۸( تا کنون ۶۲ هزار و ۴۷۸ نفر از هموطنان 

جان خود را از دست داده اند.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

کودکان و نوجوانان صاحب بیشترین 
سهم از آسیبِ عصر کرونا 

»وزیر بهداشت«: 

روزهای سخت کرونایی در پیش است

توسعه دولت الکترونیک در صندوق 
بازنشستگی کشوری

»روسیه« خبر داد:

 ساخت نوار رباتیک برای آزمایش ویروس کرونا!

بهداشت و سلامتگزارش

در شهر

کرونا  و اروپا

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: هر چه 
گفتیم و التماس کردیم که صبوری کنید تا ویروس 
سرکش انگلیسی گسترش پیدا نکند، توجه نکردند، 
روزهای سختی در پیش است امیدوارم دستاوردهای 

افتخارآمیز گذشته به سادگی به باد نرود.
به گزارش »دنیای هوادار«، سعید نمکی روز جمعه 
در اینستاگرام نوشت: ویروس سرکش انگلیسی از راه 
رسید، خوزستان را گرفتار کرد، شبانه روز تلاش کردیم 
تا در آن استان که بیشتر از سه پیک کشوری قبلی 
شصت  ضرب  عملا  کنیم.  مهارش  کرد  گرفتارمان 
ویروس موتاسیون یافته را چشیدیم. ویروس مهاجم 
از هوا و زمین به دلایلی که جای بحثش در این مقال 

نمی گنجد به همه جا پر گشود.
وی ادامه داد: نوشتیم. گفتیم. التماس کردیم. قسم 
دادیم که دو تا سه هفته صبوری کنید، مهلت بدهید، تا 
مثل سال قبل از فرصت تعطیلات سال نو استفاده کنیم 
و با تشدید بیماریابی در طرح شهید سلیمانی خانه به 
خانه شعله های کوچک را شناسایی و مهار نماییم تا 

به هم نپیوندند و آتش دامن پهنه کشورمان را نگیرد.
وزیر بهداشت افزود: گفتیم، سفر و جمعیت سیال 
نمی گذارد طرح شهید سلیمانی اجرا شود و بیماری 
نیز از نقاط گرفتار به مراکز پاک تر منتقل می شود. 
گفتیم، صف های طولانی تهیه ارزاق شب عید ساعت 
ها جمعیت سالمند تنیده در این صف ها را گرفتار می 
کند. گفتیم، می دانیم تاب آوری مردم مهم است ولی 
تاب آوری مدافعان خسته سلامت پس از ۱۴ ماه کار 
بی وقفه و جانفشانی برای مدیریت پیک های پیوسته 

نیز مهم است.
نمکی ادامه داد: گفتیم، اقتصاد گردشگری اهمیت 
دارد ولی سرمایه اجتماعی نظام سلامت و هزینه های 
شیوع مجدد بیماری و اثراتش بر اقتصاد خرد و کلان 

کشور نیز بی اهمیت نیست. گفتیم، اگر به حرف های 
در پیش  بهار سختی  ندهند  کارشناسی مان گوش 
است. شاید بدین دلیل باور نکردند که اولا وزن ویروس 
موتاسیون یافته را در محاسبات اپیدمیولوژیک ما نمی 
شناختند و ثانیا سه پیک سنگین قبلی را آرام، بی صدا 
و مظلومانه همکارانمان مدیریت کردند و گروهی فکر 
کردند که فراز و فرود منحنی ها شاید به شیوه فوتوشاپ 

است.
روسای  با  گذشته  روزهای  در  گفت:  بهداشت  وزیر 
خسته و دل شکسته دانشگاه های علوم پزشکی تماس 
داشتم. به شدت نگرانند. بیمارانشان در حال افزایش و 
تخت هایشان در حال پر شدن است. ضمن آنکه می 
دانند در این خیز جدید اولا زنجیر مهار غول سرکش 
بیماری با ویروس جدید گسسته تر است و ثانیا خود و 

سربازان مدافعشان خسته تر.
نمکی افزود: روزهای سختی در پیش است خداوند 
یاری مان کند تا نمانیم، تا دستاورد افتخارآمیز روزهای 
سخت تحریم به سادگی به باد نرود، تا شرمسار آنان 
که پایداری و همراهی مان کردند و شرمنده روح بلند 
مدافعان سلامت و خانواده هایشان نشویم. کمک کند 

تا عزیزان ارجمند دیگری را از دست ندهیم.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، در یادداشتی 
در صفحه اینستاگرام، به تشریح عملکرد این صندوق 

در زمینه ارتقای دولت الکترونیک پرداخته است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از  اداره کل روابط 
بازنشستگی  صندوق  الملل  بین  وامور  عمومی 
کشوری، اکبر افتخاری در این یادداشت نوشت: چند 
روز پیش، رئیس  محترم جمهور از وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی به عنوان وزارتخانه پیشگام و برتر در 
توسعه دولت الکترونیک و شفافیت تقدیر کردند. این 
موفقیت را به جناب آقای محمد شریعتمداری، وزیر 
محترم و همه مدیران و کارکنان خدوم وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی تبریک می گویم و به سهم خود 
لازم می دانم گزارش کوتاهی را از برنامه های مرتبط 
با دولت الکترونیک در صندوق بازنشستگی کشوری 

به آگاهی برسانم.
نام  به  کمیته ای  راهبری  تحت  که  برنامه ها  این 
اجرا  هوشمندسازی«  و  الکترونیک  دولت  »توسعه 

می شوند، در سه بخش قابل توضیح هستند:
به  الکترونیکی  خدمات  ارایه  گسترش  اول، 
شامل  که  کشوری  وظیفه بگیران  و  بازنشستگان 
خدمات  گوناگون  سامانه های  از  بهره برداری 
الکترونیکی از جمله سامانه جامع احکام، سامانه 
از حقوق، سامانه   گواهی کسر  و صدور  درخواست 
حواله های الکترونیکی و نیز، طراحی بهره برداری از 

درگاه خدمات الکترونیکی صندوق و نرم افزار تلفن 
همراه صبا بوده و موجب شده است که رفت وآمد 
مرکز  در  صندوق  واحدهای  به  عزیز  بازنشستگان 
و استان ها به شکل چشمگیری کاهش پیدا کند. 
ضمن آن که به زودی کلیه خدمات صندوق از طریق 
دفاتر دولت الکترونیک نیز به ذی نفعان ارایه خواهد 

شد.
دوم، گسترش ارایه خدمات الکترونیکی به شاغلان 
مشترک صندوق و دستگاه های اجرایی مرتبط با آنان 
که تا کنون به طراحی و بهره برداری از شش سامانه 
خدمتی مانند سامانه استعلام سوابق شاغلان، سامانه 
پرداخت کسور بیمه خویش فرمایی و سامانه دریافت 
اطلاعات شاغلان دستگاه های دولتی انجامیده است. 
یکی از مهم ترین کارکردهای این سامانه ها، جلوگیری 
از مشکلات مشترکان صندوق در بدو بازنشستگی و 

تقویت ارتباط مستمر آن ها با این نهاد است.
سوم، هوشمندسازی و توسعه زیرساخت های فناوری 
خدمات  توسعه  برای  را  لازم  بستر  که  اطلاعات 
نیز  بخش  این  در  است.  آورده  فراهم  الکترونیکی 
طی یک سال گذشته اقدام های مهمی مانند توسعه 
توسعه  کشوری؛  بازنشستگی  صندوق  داده  مرکز 
زیرساخت های ارتباطی با سازمان فناوری اطلاعات، 
اجتماعی و  تأمین  بیمه سلامت، سازمان  سازمان 

سازمان ثبت احوال صورت پذیرفته است.

گذاری مستقیم  مدیرکل صندوق سرمایه  دیمیتریف«  »کریل 
روسیه اعلام کرد که این شرکت »نوار نقاله روباتیک را ارائه کرده 
که قادر است ۳۰۰ آزمایش کووید در هر ساعت بدون پرسنل انجام 

دهد.
به گزارش »دنیای هوادار«، از مسکو دیمیتریف روز جمعه در دیدار 
با ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه گفت: صندوق سرمایه 
گذاری مستقیم روسیه )RDIF( نوار نقاله روباتی را ارائه داده است 
که ۳۰۰ آزمایش کووید- ۱۹ در هر ساعت انجام می دهد و نیازی 

به پرسنل ندارد.
وی گفت:»ما اکنون پیشرفت جدیدی را اعلام کرده ایم: آزمایشات 
در فرودگاه ها و مکان های دیگر خارج از آزمایشگاه ها به شدت 
مورد نیاز است از اینروز  ما یک نوار نقاله رباتیک را معرفی خواهیم 
کرد که می تواند ۳۰۰ آزمایش در ساعت انجام دهد و به پرسنل 
بسیار آموزش دیده نیاز ندارد. ما معتقدیم این، نه تنها برای روسیه، 
بلکه برای سایر کشورها  یک اقدام کلیدی خواهد بود که به طور 
خودکار  آزمایشات را خارج از آزمایشگاه ها انجام و تحویل دهد«.

روسیه  مستقیم  گذاری  سرمایه  صندوق  مدیرکل  همچنین، 
خاطرنشان کرد که صندوق و شرکا مشغول تولید اولین داروی 

ثبت شده در جهان علیه COVID-۱۹ هستند.
وی گفت: ما با این دارو جان ده ها هزار نفر انسان را نجات داده 

ایم و هم اکنون دارو را به ۳۰ کشور دنیا عرضه کرده ایم.
روسیه نخستین کشوری بود که واکسن ضد ویروس کووید-۱۹ 
را یازدهم آگوست ۲۰۲۰ )۲۱ مرداد( به ثبت رساند. مرکز تحقیقات 
ملی همه گیر شناسی و میکروب شناسی »گامالیا« وابسته به 
وزارت بهداشت روسیه و با سرمایه گذاری صندوق سرمایه گذاری 
وی،  اسپوتنیک  کرد.  تولید  را  واکسن  این  روسیه،  مستقیم 
واکسنی که بر پایه ناقل انسانی ساخته شده است و دو مرحله ای 

بودن آن در دو دُز تکمیل می شود.
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فرهنگی
در مورد فوت در اثر حادثه حین کار، و فوت معمولی تفاوتی نیست؟

شرایط برخورداری فرق می کند، به نحوی که در فوت ناشی از حادثۀ کاری، هیچ سابقه بیمه ای مدنظر نیست 
)صرفا باید رابطه بیمه ای برقرار باشد(. ولی در فوت غیرناشی از کار باید حداقل یک سال سابقه پرداخت حق 
بیمه در ۱۰ سال ماقبل وقوع حادثه و سه ماه سابقه پرداخت حق بیمه در یک سال قبل از وقوع حادثه وجود 

داشته باشد. اما در هر دو حالت میزان پرداختی تامین اجتماعی در صورت داشتن شرایط فوق، یکسان است.

یاد آن روزها به خير! اولين دروغامون را تو 
انشاء سال رسما و شيك می  اولين كلاس 
بافتيم و می خونديم  و بعدش هم بيست می 
گرفتيم و می نشستيم. باور كنيد من انشام 
بيست بود! از همان بچگي خوب می بافتم... 
هر چند آن موقع بيست می دادن با آفرين! 
ولی حالا اوضاع فرق كرده است. خيلی هم 
فرق كرده است. الان ديگر جمهوری اسلامی 
است و دروغگوها را می برن اونجا كه: دلبر 

خونه داره!
بگذريم؛ معلم ها دو موقع سوال هاي بدی می 
كردند: یکی اول سال كه از تعطيلات سه ماه 
تابستون می پرسيدند كه كجا رفتيد و شغل 
باباها را پيش می كشيدند و یکی بعد عيد كه 
می خواستند بدانند تعطيلات عيد را چگونه 

گذرانديم!
مسافرت  كه  بود  كرونا  نه  هم  ها  زمان  آن 
ها تخته شود و نه می شد رفت تو اينترنت 
و اطلاعات گردشگری قاپيد و به اسم »من 
خودم ديدم« به خورد همكلاسی ها داد ولی 
با همه اين تفاصيل نمی دانم  چرا از خوش 
بودن كامبيز و خونوادش من هم كه تمام 
تابستون را عملگی كرده بودم و تعطيلات عيد 

هم گوسفند چرونده بودم خوش بودم! دلم 
خوش بود كه رفيقم دريا رفته و دو روز كنار 
دريا را سه ماه براي من تعريف می كرد تازه 
توي انشاء خودش هم هر جا رفته بود من و 
خانواده ام را خيالی می برد و من با وصف 
نصف  حشمتيان«  »كامبيز  خانواده  عيش 

عيش و كيف او را می كردم!
ولی نمی دانم چرا اين عيد و سال تحويل نه 
دل »كامبيز و پاپا و ماميش« كه يواشکي و با 
كلك از پليس گذشته و يك ماه تو ويلايشان 
دريا دريا خونده بودند خوش بود و نه دل من 
و 96 درصد مثل من! راستی خالق ضريب 96 
و 4 درصد نمی خواهد برای دلخوشی اكثريت 
نود و شش درصدی خودی نشان دهد و نسقي 
از چين و ماچين بكشد؟ به هرحال مجلس 
انقلابی بايد تفاوتی با مجلس اشتباهی داشته 

باشد!
خوب  مردمم  حال  كنيد  باور  ولی  بگذريم. 
نيست. »پول« ابزار رفاه است ولی همه اين 
بدحالی به بی پولی نيست. دروغ و ريا و دزدي 
توسط مدعيان  آن هم  تبعيض  و  نيرنگ  و 
اخلاق، حال همه را بد كرده است. مدعياني 
كه به بهانه عقب بودن مقنعه دختری قيصريه 
را آتش می زنند و خودشان در خفا و پنهانی 
روسري از سر دخترکان هم سن و سال نوه 
هايشان بر می دارند و حياء را بلعيده و شرم را 

شرمگين می كنند.
مردم!  دنيای  و  دين  احياي  مدعيان  آهای 
دينشان را چه كرديد؟ دنيايشان را كجا برديد؟ 
»تووالو  كه  اين  بود  اسلامي  ژاپن  قرارمان 

كمونيست« است! راستی افق 1400 چه شد؟

میز  روی  تنیس  برتری  لیگ  تیم  سرمربی 
با  تیم  این  بازیکنان  گفت:  کرج  شهرداری 
اعتماد به نفس و آمادگی کامل در حال آماده 
شدن برای مرحله پلی آف رقابت های پیش 

روی هستند.
آماده  اردوهای  اینکه  بیان  با  بخشی«  »امیر 
سازی تیم از هفته آینده برای شرکت در مرحله 
پلی آف شروع می شود افزود: به طور قطع 
مقام سومی این رقابت ها به طور صددرصد 
داریم اما هدف ما این است که در این مرحله 
که اردیبهشت ماه برگزار می شود بتوانیم نتایج 
خوبی کسب کرده و به مرحله فینال راه یابیم.

وی اضافه کرد: به همین منظور حتی  در ایام 
نوروز نیز بازیکنان تمرینات خود را زیر نظر سرمربی 
انجام و بنا داریم تا با شروع اردوها در رقابت های 

پیش روی نتایج خوبی کسب کنیم.
بخشی با بیان اینکه به آینده تیم خوش بین 
هستم اظهار داشت: هدف ما این است که 
بتوانیم به فینال راه پیدا کرده و  برای استان 

افتخار آفرینی کنیم.
شکست  با  کرج  شهرداری  میز  روی  تنیس 
عنوان  به  توانست  اقتدار  با  و  خود  رقیبان 
چهارمین تیم برتر به مرحله پلی آف رقابت 

های لیگ برتر کشور راه یابد.

99 که رفت؛ برای 1400 چه داریم؟تعطیلات عيد چگونه گذشت!؟

»اخلاق«؛ حلقه مفقوده ورزش ایران

تیم تنیس شهرداری کرج در حال آمادگی 
برای پلی آف است

دریچهتلنگر

تنیس روی میز

اصغر قلندری - نویسنده و روزنامه نگار

در سال های اخیر وزارت ورزش و جوانان وبه تبع آن فدراسیون ها و 
ادارات کل در سایه ضعف مدیریتی شخص وزیر که چیزی از ورزش 
در چنته نداشت و معاونین توسعه قهرمانی و فرهنگی اش دستخوش 
پاره ای حوادث و جریانات گوناگون بد اخلاقی در رشته های مختلف 
شد و حال و روز خوشی نداشت که بهتر است بگوییم دوران پر فراز و 

نشیبی را پشت سر نهاد!
از همه مهم تر انتخابات سلیقه ای و ارتباطی متولیان ورزش و به 
کارگیری افراد غیر تخصصی در ورزش بود که سبب گردید تا جنجال 

آفرین باشند!
کسانی که با ندانم کاری ها و اتخاذ تصمیم های نابجا، اساس و بنیان 
ورزش کشورمان را خدشه دار کردند و به اعتبار جهانی ورزش مان لطمه 
وارد کردند، که بخشودنی نیستند و باید به آن هایی که از زیر و بم 

ورزش آگاهی دارند، خاک بنیادین ورزش خورده اند پاسخگو باشند.
افرادی که با رابطه به ورزش ورود کرده اند و یا با لابی گری و مجمع 
های مهندسی سکان رهبری فدراسیون های ورزشی را به دست گرفته 
اند وخود را عاشق بیقرار خدمت به جوانان و نوجوانان و خادم خدوم 

ورزش می دانند، در دوره چهارساله سلطانی فر کم نبودند!
البته همه ملاک قضاوت مان نسبت به افرادی که تخصصی در ورزش 
ندارند اما پنهان و آشکار با رفیق بازی سری تو سرهای ورزشی ها در 
آورده اند بر اساس عملکرد آن هاست نه اکتفا کردن به سخنان عوام 
فریبانه و غیر تخصصی شان. شاید ملاک و انتخاب افراد سیاسی و 
غیر ورزشی دلیلی باشد برای تثبیت مدیریتی فردی که خودش هم از 

جنس غیر ورزشی است!
صد البته در اکثر مواقع ملاک همان دلیل هاست! طبیعی است که تفاوت 
دلیل و علت ها هم بر همگان روشن و مبرهن است و نیازی به تعریف و 
تفسیر ندارد، اما آنچه که مخفی می ماند و باید خاطر نشان کنیم که کمتر 

دیده می شود و یا اصلاً دیده نمی شود بحث نیت ها است!
مضاف بر اینکه هیچ یک از مدیران فعلی از این قاعده و رسم و رسوم 
ابداعی وزیر ورزش و جوانان مستثنی نبوده و نیستند! اما آیا این ها 
دلیل براین است که باید چشم هایمان را ببندیم و افرادی را که هیج 
سنخیتی با ورزش ندارند را فقط به فقط به صرف سیاسی بودن و یا 
به دلیل کمک های مادی که بیشتر در فدراسیون ها معمول شده را 

بپذیریم و لب به انتقاد نگشائیم!؟
و  اهالی رسانه  ما  به  بابت صبری که  را شاکر و سپاسگزاریم،  خدا 
پیشکسوتان و کارشناسان ورزش داده است، اگر این صبوری نبود نمی 
بد  رویدادهای غیر ورزشی و  این مدیریت ها در ورزش و  با  دانیم 
اخلاقی و درگیری های فیزیکی در فوتبال، والیبال، فوتسال و... چگونه 
باید برخورد می کردیم و چه مطالبی را می نگاشتیم؛ و به واقع موضع 

مان در  قبال این گونه مدیریت کردن ها در ورزش چه بود؟!
آراء کمیته های انضباطی فدراسیون ها در سایه رافت و یا میانجیگری 
هایی که خدا می داند بر چه پایه ای استوارند به یکباره و در فاصله 
ای اندک ختم به خیر شدند و در کمال تاسف با متخلفین مماشات و 
صدای معترضان را هم در گلو خفه کردند! این یعنی ترویج بد اخلاقی 
در ورزش، یعنی بی خیال فرهنگ و منش جوانمردی در ورزش! نظیر 
فدراسیون های فخیمه والیبال و فوتبال که از این سبک و سیاق به 
راحتی پیروی می کنند و جناب وزیر هم با چشم و گوش بسته، 
تمام این رویدادها را نادیده می انگارند! چرا که خود از این تبعیضات 

پیروی می کند!
بی توجهی به قوانین و نقض مقررات و حق و حقوق دیگران در دوران 
ریاست آقای سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان امری طبیعی شده و 

کسی را یارای اعتراض نبوده است!
در ورزش  داد  آن رخ می  نوع جریانات و هرآنچه که متعاقب  این 
امروزی امری طبیعی شده و برای مقامات وزارت ورزش و جوانان 
اهمیت چندانی ندارد، اما باید پذیرفت که اینگونه عملکرد و مدیریت 
شایسته ورزش ما نبوده و ورزش را به قهقرا کشانده است که به عبارتی 

باید به صراحت اذعان کنیم نفس عمل زیبا نبوده است!
پنهان شدن پشت بعضی واژه ها و کلمات و میانجیگری های ناعادلانه 
به صلاح ورزش ایران اسلامی نیست و قطعا در آینده ورزش ما لطمه 
می خورد و از اعتبار جهانی که با خون دل خوردن های زیاد حاصل شده 
است کاسته می شود و در رنکینگ جهانی جایگاه مناسبی را نخواهیم 
داشت! نظیر سقوط فوتبال در رنکینگ جهانی یا تعلیق فدراسیون 

دوچرخه سواری، جودو و...
خدا می داند اگر مسابقات لیگ برتر فوتبال، والیبال، فوتسال، بسکتبال، 
هندبال و... تماشاگر داشت شاهد چه فاجعه های غم انگیز و اتفاقات 
ناگوار می شدیم! ویروس کرونا کمک کرد تا مسابقات سالنی در تهران 
و به صورت تجمعی برگزار شود تا آقایان فدراسیون نشین به دلخواه 
خودشان هر تصمیم غیرقانونی را به اجرا در آورند و همه چیز ماست 

مالی شود!
انتخاب بازیکنان و دستیاران آقای آلکنو سرمربی تیم ملی والیبال ایران 
هم بحث جداگانه ای را طلب می کند که در فرصت بعدی به فدراسیون 
والیبال که نام پرطمطراق محمدرضا داورزنی را به عنوان رئیس یدک 

می کشد خواهیم پرداخت.
به هر ترتیب سال ۱۳۹۹ که آبستن حوادث بسیار غم انگیز و اتفاقات 
اسفباری بود گذشت، سالی که خیلی ها جگر گوشه ها و عزیزان ورزشی 
بر دل هایمان  از دست دادند  و داغ مرگ هزاران هموطن  را  شان 
سنگینی می کند سپری شد، ورزش گل و بلبل کشورمان هم با تمام 
فراز و نشیب ها و ناملایماتش سال ۱۳۹۹ را پشت سر گذاشت و 
قصه های پر غصه و تکراری ما هم با تمام ملاحظات و رعایت قانون 
مطبوعات به دست فراموشی سپرده شد، اما ناگفته ها بسیار است که 
امیدواریم در سال ۱۴۰۰ مسئولان بلند پایه ایران اسلامی، سیاست را از 
ورزش جدا کنند و اداره امور وزارت ورزش را به افراد کاردان و متخصص 

ورزشی بسپارند.
تا سالی که از سوی مقام معظم رهبری سال »تولید، پشتیبانی و مانع 
زدایی« نامگذاری شده، سال تحول و پیشرفت جهشی در تمام زمینه 

سعید  شفیعیان

 نویسنده

یک از مدیران فعلی از این قاعده و رسم و رسوم ابداعی 
وزیر ورزش و جوانان مستثنی نبوده و نیستند! اما آیا این 
ببندیم و  باید چشم هایمان را  ها دلیل براین است که 
افرادی را که هیج سنخیتی با ورزش ندارند را فقط به فقط 
به صرف سیاسی بودن و یا به دلیل کمک های مادی که 
بیشتر در فدراسیون ها معمول شده را بپذیریم و لب به 

انتقاد نگشائیم!؟
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جامعه

استان  مدارس  نوسازی  و  پرورش  و  آموزش  مسئولان 
فضای  نداشتن  از  سیمرغ  شهرک  مردم  ببینند  اصفهان 

آموزشی چه رنجی می برند! 
»حسینعلی حاجی دلیگانی« - نماینده مردم برخوار و میمه 
 - اسلامی  شورای  رئیسه  هیات  عضو  و  شهر  شاهین  و 
چهارشنبه ۱۱ فروردین در جمع نماینده های اهالی شهرک 
سیمرغ اظهار داشت: در هیچ جای استان اصفهان دیده 
نشده شهرکی بالغ از ۱۵ هزار جمعیت فاقد یک متر فضای 

آموزشی دولتی باشد!
وی با ابراز نارضایتی از ترک فعل برخی از مسئولان اداره کل 
آموزش و پرورش و نوسازی مدارس که مردم  شهرک نشین 
سیمرغ را آشفته کرده است، گفت: بارها و بارها با مدیران 
کل آموزش و پرورش و نوسازی مدارس پیرامون احداث 
مدارس دولتی شهرک سیمرغ مذاکره کردیم، ولی تا کنون 

هیچ اقدامی صورت نگرفته است!؟
انتقادهای نماینده های  حاجی دلیگانی پس از استماع 
شهرک سیمرغ مبنی بر عدم توجه مسئولان در شرایط جنگ 
اقتصادی که نیازمند اتخاذ تدابیر و تمهیدات ویژه ای برای 
کمک به مردم متوسط و مستضعفی است که از نارسایی 
ها و نداشتن حداقل امکانات رفاهی، اجتماعی، آموزشی، 
بهداشتی و فرهنگی ورزشی به ستوه آمده اند، و در قبال 
درآمد های حاصله از فروش زمین های واگذاری شرکت 
تعاونی هوانیروز و عوارض نوسازی و دیگر درآمدها، در امر 
آبادانی، سامان بخشیدن به وضعیت آشفته، ناهنجاری های 
اجتماعی و رفع دیگر مشکلات، به ویژه آسفالت خیابان ها 
با سهل انگاری و کم توجهی دستگاه های ذیربط روبه رو 
هستند، گفت: اینکه می گویید کاری صورت نگرفته درست 
نیست، چون برخی از مشکلات برطرف شده برخی هنوز 

اجرایی نشده است.
نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین شهر تصریح کرد: عقب 
افتادگی های شهرک سیمرغ مربوط به زیر ساخت هایی 
است که از ابتدا باید برای این شهرک فراهم می کردند، 

که نکردند!
آقای حاجی دلیگانی با این اشاره که خدا کمک کرد و 
به موقع مشکل فاضلاب که از اهمیت ویژه ای برخوردار 
بود حل شود. ولی با اجرای این پروژه ارزش افزوده ای 
برای شهرک و ساکنان آن آورده که آمار خوبی را در بر 

داشته است.
در بحث مخابرات و تلفن ثابت هم اشاره کردند که در ابتدا 
حتی یک تلفن هم در این شهرک وجود نداشت اما اینک 
این مشکل هم برطرف گردیده و اکثر مردم شهرک سیمرغ 

دارای تلفن ثابت شده اند.
حاجی دلیگانی در مورد کمبود آب که مشکل عدیده اهالی 
این شهرک به شمار می آید، اظهارداشت: متاسفانه زمانی که 
این شهرک ساخته می شد محاسبات برآورد آب شرب برای 
چند واحد بوده، اما حالا با افزایش جمعیت   و افزوده شدن 
طبقات اماکن مسکونی لوله های نصب شده گنجایش و 

کشش طبقاتی که بعدا اضافه شده اند را ندارد.
در  که  ای  جلسه  در  شد:  یادآور  برخوار  مردم  نماینده 
استانداری داشتیم از مسئولان خواسته شد نسبت به تامین  
آب شرب تمام کسانی که دارای پروانه ساخت و یا در حال 

ساخت و ساز هستند اقدام گردد.
وی اضافه کرد: به طور مستمر پیگیر این قضیه شدیم تا 
در مورد حل معضل آب  استانداری  آقای غلامی معاون 
شهرک سیمرغ و اجرایی شدن هرچه زودتر این برنامه نگاه 

ویژه ای داشته باشند.
آقای حاجی دلیگانی افزود: نباید شهرداری مجوز افزایش 
اساس  بر  اکنون  لذا  داد.  می  را  بالا  طبقات  واحدهای 
وضعیت فعلی مصوب شده برآورد قطر لوله مشخص شود و 

ظرفیت موجود نادیده انگاشته نشود.
در بحث بهداشتی نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین 
شهر به ساخته شدن مرکز اورژانس اشاره کرد و افزود: درحال 
حاضر این مرکز کار خدمات رسانی را انجام می دهد. ولی 
باید به صراحت اذعان کنم برای همین کارها هم متولیان 

پیگیری نکرده بودند.
با بحث روشنائی خیابان  آقای حاجی دلیگانی در رابطه 
های اصلی و معابر عمومی شهرک اظهارکرد: بحث روشنایی 
شهرک سیمرغ سیاست اشتباهی بود که وزارت نیرو اعمال 
کرده است، کاری که اساساً عمداً صورت گرفته است نه 
برق  که  است  این  هم  استدلالشان  آگاهانه،  نا  و  سهواً 

مصرفی شهرک زیاد شده و نیروی لازم نداریم.
در ارتباط با مسئله حمل ونقل عمومی بارها صحبت شده و 
لازم است هرچه زودتر جلسه ای و نشستی داشته باشیم با 
مسئولان حمل و نقل شهرستان برخوار تا ببینیم چکار باید 
کرد تا مشکل ایاب و ذهاب اهالی شهرک سیمرغ حل شود.

ایشان تصریح کردند: استنباط می  شود به نسبت جمعیت 
زیاد، استفاده کننده از وسایل نقلیه عمومی کم داریم و 
اتوبوسرانی مقرون به صرفه نیست، چرا که قیمت  برای 

اتوبوس نسبت به گذشته خیلی افزایش پیدا کرده است، 
در گذشته می شد یک دستگاه اتوبوس را با قیمت یکصد 
میلیون تومان خریداری کرد اما اینک هر دستگاه اتوبوس 
استاندارد حداقل دو میلیارد تومان قیمت دارد، چه کسی 
حاضر می شود در شرایطی که ۷۰ درصد یارانه خرید اتوبوس 
از سوی دولت منتفی شده، دو میلیارد سرمایه گذاری کند 

که بازدهی و درآمد لازم را نداشته باشد!؟
آقای حاجی دلیگانی در پاسخ به  پرسش خبرنگار »دنیای 
هوادار« و پایگاه خبری »دیوان نیوز« که پرسیده بود، در 
سال گذشته ۱۴ زمین چمن مصنوعی در حوزه انتخابیه 
شما افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفته است ولی با 
وجود واگذاری ۱۱ هزار متر مربع زمین برای احداث زمین 
چمن مصنوعی فوتبال شهرک سیمرغ هیچ اقدامی صورت 
نمی گیرد، اظهار داشت: ۱۴ زمینی که به بهره برداری رسید 
در ابعاد 40×60 بوده است، در حالی که زمین فوتبال شهرک 
سیمرغ یک زمین استانداردی باشد و در حال بررسی است 
تا در آینده زیرسازی زمین مذکور از سوی شهرداری و کار 
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  توسط  مصنوعی  نصب چمن 

استان اصفهان انجام شود.
افزود:  بار دیگر به مسئله مدارس دولتی پرداخت و  وی 
شاید بیشترین وقت ما صرف حل معضل احداث مدارس 
دولتی است که متاسفانه مقامات مسئول آموزش و پرورش 
و نوسازی اصلاً در اندیشه حل آن نیستند و گویا اختلافی 
که از قبل موجود بوده همچنان پابرجاست که امیدواریم با 
ورود خیرین مدرسه ساز در سال جاری کار احداث مدارس 

دولتی این شهرک آغاز شود.
نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین شهر از کمبود بودجه 
دولت در امر مدرسه سازی سخن گفت و افزود: اگر خیرین 
مدرسه ساز از صفر شروع به آرماتورگذاری، شناژ فونداسیون 
و... کنند و حداقل هزینه ۵۰ درصد عملیات سفت کاری را 
متقبل شوند می توانیم بقیه کارها را با اعتبارات دولتی به 

پایان برسانیم.
حاجی دلیگانی تصریح کرد: تا این لحظه خیری پیدا نشده 
و باید تلاش کنیم  با افراد خیر در تماس باشیم و از کمک 

های شهری و مردمی برخوردار شویم.
البته باید این مهم را هم خاطر نشان کنم که شرکت تعاونی 
هوانیروز هنر کرده و همین زمین ها را به صورت رایگان در 
اختیار آموزش و پرورش قرار داده است که بسیار قابل توجه 

جوائز اهمیت می باشد.
وی با توجه به استقبال خوب مردم در ساخت و ساز و خرید 
اماکن تجاری و مسکونی، اضافه کرد که  ۱۴ پلاک زمین 

یک هزار متر و دوهزار متری که برای امور آموزشی واگذار 
شده را دولت باید انجام دهد، منتها مشکل دولت این است 
که مرحله آغازین را باید فرد خیر برعهده بگیرد که درکل 

کشور هم به همین طریق عمل می شود.
اصفهان  پتروشیمی  به مسئولان  افزود:  دلیگانی  حاجی 
مراجعه کردم که حد اقل هزینه شروع یکی از این مدارس 
را برعهده بگیرند که در جلسه ای پرداخت پنجاه میلیون 
تومن را مصوب کردند که نپذیرفتم و جلسه را ترک کردم، 
اما با مراجعه به وزیر محترم نفت یک میلیارد تومان برای 
شروع کار مدرسه سازی دریافت نموده ام تا انشاالله حداقل 
ساخت یکی از مدارس شهرک را در سال جاری به انجام 

رسانیم.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با اشاره به این 
موانع گفت: از این موانع زیاد داریم اما مطمئن هستم به 
نتیجه مطلوب دست پیدا می کنیم و شهرک سیمرغ دارای 

امکانات آموزشی خواهد شد.
در مورد آسفالت خیابان ها و معابر  عمومی شهرک نیز 
با دکتر جمالی نژاد معاون محترم وزیر کشور قبل از عید 
مذاکره نمودم که قرار شد نامه ای تحت عنوان وزارت کشور 
ارسال کنیم تا ایشان پیگیری نمایند. مضاف براینکه در 
سال گذشته ۲۰۰ تن قیر برای آسفالت معابر عمومی شهرک 
سیمرغ خریداری کردیم و کار آسفالت معابر عمومی شهرک 
با وجود ویروس کرونا درحال اجرا می باشد و شخصاً پیگیر 

ادامه این پروژه هستم.
وی در پایان به فضاهای فرهنگی اشاره کرد و افزود: در 
شهرستان  کل  در  و  داریم  کمبود  فرهنگی  فضای  بحث 
فضاهای فرهنگی نداریم حتی در شاهین شهر که دارای 
۲۰۰ هزار سکنه می باشد که به غیر از فضاهایی که شهرداری 
بنا کرده یک متر فضای فرهنگی دولتی وجود ندارد، لذا باید 
توصیه کنم تلاش کنید در شورا و شهرداری حضور فعال 

داشته باشید، و پیگیر باشید تا کارها بهتر پیش برود.
در پایان، حاجی دلیگانی یادآور شد که دولت برای بخش 
فرهنگی بودجه آنچنانی ندارد اما برحسب وظیفه ما به دنبال 
همه این مسائل و بحث فرهنگی هستیم ودر جلسات نیز 
به این مهم پرداخته ایم و خدا کمک خواهد کرد تا به 
مورد  در یک  ما  که  نکنیم  فراموش  لکن  برسیم.  نتیجه 
مشترکیم و آن )منافع شهرک سیمرغ است( که باید دست 

در دست هم برای آبادانی آن کوشا باشیم.
نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین شهر از نماینده های 
مردم شهرک سیمرغ که عبارت بودند از آقایان  اصلانی، 
حسن نژاد، یارعلی، عظیمی، نگارنده و سرکار خانم باقری 
خواست تا حد اکثر در یک ماه آینده با هماهنگی مدیر دفتر 
به ویژه آقای محمود معینی،  با هر تعداد نماینده های 
مردمی که  تمایل به مشارکت در این امر خیر دارند بیایید و 

گزارشی از اقداماتی که انجام شده ارائه نمایید.

»نماینده مردم برخوار، میمه و شاهین شهر« مطرح کرد:

چرا شهرک سیمرغ باید فاقد مدارس دولتی باشد!؟

دیالوگ

»قوه قضائیه« نیز برگ سبز خودرو را به رسمیت شناخت
دکتر »عباس قاسمی« - دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان مرکزی - در راستای حفظ حقوق عامه جهت اطلاع و اقدام مقتضی 
قانونی طی نامه ای به ریاست پلیس راهور ناجا اعلام کرد ثبت نقل و انتقال وسایل نقلیه در دفاتر اسناد رسمی اجباری نیست. 
بر اساس اطلاعاتی که به دست ما رسیده است تقریبا در بسیاری از شهرها، اتحادیه های نمایشگاه داران خودرو اعلام کرده اند 

که با توجه به افزایش سرسام آور هزینه های انتقال سند مالکیت خودرو، از امروز در دفاتر اسناد رسمی  با خریداران می باشد.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

آقای حاجی دلیگانی در پاسخ به  پرسش خبرنگار 
نیوز« که  »دیوان  خبری  پایگاه  و  هوادار«  »دنیای 
چمن  زمین   ۱۴ گذشته  سال  در  بود،  پرسیده 
مصنوعی در حوزه انتخابیه شما افتتاح و مورد بهره 
برداری قرار گرفته است ولی با وجود واگذاری ۱۱ هزار 
متر مربع زمین برای احداث زمین چمن مصنوعی 
فوتبال شهرک سیمرغ هیچ اقدامی صورت نمی 
گیرد، اظهار داشت: ۱۴ زمینی که به بهره برداری 
رسید در ابعاد 40×60 بوده است، در حالی که زمین 
فوتبال شهرک سیمرغ یک زمین استانداردی باشد 
و در حال بررسی است تا در آینده زیرسازی زمین 
مذکور از سوی شهرداری و کار نصب چمن مصنوعی 
اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان  توسط 

انجام شود.

پتروشیمی  مسئولان  به  افزود:  دلیگانی  حاجی 
اقل هزینه شروع  اصفهان مراجعه کردم که حد 
یکی از این مدارس را برعهده بگیرند که در جلسه 
ای پرداخت پنجاه میلیون تومن را مصوب کردند 
که نپذیرفتم و جلسه را ترک کردم، اما با مراجعه به 
وزیر محترم نفت یک میلیارد تومان برای شروع کار 
مدرسه سازی دریافت نموده ام تا انشاالله حداقل 
ساخت یکی از مدارس شهرک را در سال جاری به 

انجام رسانیم.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی با اشاره 
اما  داریم  زیاد  موانع  این  از  موانع گفت:  این  به 
مطمئن هستم به نتیجه مطلوب دست پیدا می 
آموزشی  امکانات  دارای  سیمرغ  شهرک  و  کنیم 

خواهد شد.
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ورزشی
جناب حجت الاسلام و المسلمین حاج سیدناصر قوامی

درگذشت برادرزاده گرامی تان »جناب آقای سیدمجتبی قوامی« موجب تاسف و تاثر فراوان گردید. این 
ضایعه را به جنابعالی و خانواده محترم  آن عزیز سفر کرده تسلیت عرض کرده و از خداوند منان آمرزش آن 

قدرت الله علیخانی -  محمد علیخانیمرحوم و صبر و سلامتی برای کلیه وابستگان خواستاریم.ِ

تیم های کشتی آزاد و فرنگی کشورمان از بیست و دوم فروردین 
ماه جهت کسب شش سهمیه باقی مانده المپیک در آلماتی 

قزاقستان به روی تشک خواهند رفت.
بر همین اساس و در کشتی آزاد امیرمحمد یزدانی نماینده وزن 
۶۵ کیلوگرم، یونس امامی ۷۴ و محمدحسین محمدیان در 
۹۷ و محمدرضا گرایی، حسین نوری و محمد هادی ساروی در 
اوزان ۶۷، ۸۷ و ۹۸ کیلوگرم کشتی فرنگی طی روزهای یادشده، 

پنجه در پنجه رقبای آسیایی خواهند انداخت.
»محمد بنا« و »غلامرضا محمدی« سرمربیان تیم های کشتی 
آزاد و فرنگی امیدوارند نمایندگان کشورمان در همین میدان 
قاره ای سهمیه های باقی مانده را به دست آورده و کار را در 
از  قزاقستان تمام کنند. بدیهی است در صورتی که هر یک 
نفرات یادشده نتوانند در این میدان نتیجه بگیرند کار دشواری 
در مرحله نهایی گزینشی خواهند داشت. جایی که تمام مدعیان 
باقیمانده در بلغارستان گرد می آیند تا در یک رقابت حساس 
المپیک  در  حضور  جواز  نفرات،  آخرین  عنوان  به  نفسگیر  و 
توکیو را به دست آورند.  بی گمان رسیدن به فینال مسابقات 
گزینشی آسیایی بسیار راحت تر از کسب موفقیت در مرحله 
نهایی بلغارستان خواهد بود به همین دلیل کادر فنی هر دو 
تیم آزاد و فرنگی بسیار امیدوارند تمام سهمیه ها را در آلماتی 
های  چهره  وجود حضور  با  مهم  این  کنند.  کامل  قزاقستان 
شاخص کشتی کشورمان چندان دشوار به نظر نمی رسد. به 
عبارت دیگر کمترین انتظار از نفراتی چون امیرمحمد یزدانی، 
یونس امامی، محمدحسین محمدیان، محمدرضا گرایی، حسین 
نوری و محمدهادی ساروی که از قهرمانان شاخص کشتی آسیا 
و حتی جهان محسوب می شوند آن است که بتوانند خود را به 
مرحله فینال رقابت های قاره ای برسانند تا خیال خود و کادر 
فنی را از بابت سهمیه راحت کنند. این مهم با توجه به موقعیت 
و جایگاه کشتی کشورمان در قاره آسیا دور از دسترس نخواهد 
بود. به عبارت دیگر چنانچه هر کدام از نفرات یادشده نتواند در 
قاره آسیا سهمیه المپیک بگیرد یقینا در میدان المپیک نیز راه 

به جایی نخواهد برد.
آزمون دوم کشتی در قزاقستان

آزمون دوم کشتی کشورمان در قزاقستان  موفقیت در انتخابات 
شورای کشتی آسیاست. جایی که قرار است عباس جدیدی به 
عنوان نماینده کشورمان در انتخابات این شورا حضور پیدا کند. 
جدیدی که چندی پیش از بی توجهی مسئولان ورزش نسبت به 
همراهی خود شدیدا گله مند و تهدید کرده بود اگر آن ها به طور 
کامل از وی حمایت نکنند از گردونه رقابت کنار خواهد کشید 
اکنون مصمم است بتواند در انتخابات پیش رو توفیق حضور 
در جمع اعضای شورای کشتی آسیا را پیدا کند. قبلا مسئولیت 
دبیری این شورا بر عهده حمید بنی تمیم دبیر پیشین فدراسیون 
کشتی بود اما با توجه به اینکه دست اندرکاران کنونی فدراسیون 
تمایلی به ادامه فعالیت وی در مسند یادشده نداشتند در نتیجه 
عباس جدیدی را نامزد تصدی عضویت در جمع شورای کشتی 
آسیا کردند. جدیدی که اخیرا و جهت کسب رای فدراسیون 
کشتی سوریه به این کشور سفر کرده بود امیدوار است بتواند 
جا پای حمید بنی تمیم بگذارد. با توجه به نام و نشان وی در 
جهان کشتی چنانچه رایزنی های لازم در این رابطه انجام گیرد 
موفقیت وی چندان دور از دسترس نخواهد بود. خصوصا اینکه 
مسئولین فدراسیون نیز قصد دارند به همین منظور در قزاقستان 
با دولت تورلیخانوف مرد همه کاره کشتی آسیا و یکی از اعضای 
هیات رئیسه اتحادیه جهانی نیز رایزنی های لازم را در این رابطه 

انجام دهند.
آزمون آخر در آلماتی

آزمون نهایی کشتی در قزاقستان تکرار قهرمانی قاره ای توسط 
هر دو تیم آزاد و فرنگی خواهد بود. به عبارت دیگر علاوه بر 
نفرات منتخب کشتی ما در سه وزن آزاد و فرنگی که برای کسب 
سهمیه به روی تشک می روند، مسابقات سالیانه قهرمانی آسیا 
نیز با حضور نمایندگان اوزان دهگانه برگزار خواهد شد. این 
مسابقات در واقع به منزله تورنمنت آمادگی برای برخی از چهره 
های شاخص کشتی کشورمان همانند حسن یزدانی، امیرحسین 
زارع، مصطفی حسین خانی، میثم دلخانی، پویا دادمرز، مهدی 
بالی، علی اکبر یوسفی و حتی پژمان پشتام خواهد بود نفراتی 
که برخی از آنان در بازی های المپیک و به احتمال فراوان 
برخی دیگر در رقابت های جهانی اوزان غیر المپیکی به میدان 

خواهند رفت.
حال باید ببینیم فدراسیون کشتی و اعضای کادر فنی، این سه 
آزمون نه چندان دشواری را که پیش رو دارند به سهولت پشت 

سر خواهند گداشت یا خیر؟

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

سه آزمون پیش روی کشتی در قزاقستان 
این ره که تو می روی به ترکستان است؛

همه رفتند، الا آنکه باید...

بازگشت مردان آهنین در سال 1400

دیدگاهتاتامی

گوشه  و کنار

پس از »علی لطیفی«، مهدی امیری سوادکوهی و 
میثم منیعی، کارِ اصغر مازیار هم با گل ریحان تمام 
نتایج  به دلالیل کسب  آقای کارشناس هم  شد و 

ضعیف اخراج شد.
که  منیعی  و  سوادکوهی  لطیفی،  برخلاف  اما 
لطف  به  و  ندیدند  به چشم  را هم  کرج  زمستان 
تصمیمات خلق الساعه مدیریت باشگاه، به نوبت در 
روزهای زوج و فرد، حکم عزل و نصبشان توسط 
اصغر  خوشبختانه  می شد،  صادر  مدیرعامل  آقای 
مازیار برخلاف دیگر دوستان، بهارِ دلنشینِ کرج را 

دید و بار سفر بست.
دقیقا  یک،  دسته  لیگ  روزهای  این  تفریح  زنگِ 
در همان موقعیتی است که در ابتدای راه مدیران 
این تیم برایش تصور می شد، مدیریت پوپولیست 
گل ریحان در حرف و شعارگرایی، فوتبالی و موفق 
بود و در تدارک ساختنِ تیمی مدعی برای صعود به 
لیگ برتر، اما حالا نه خبری از مدیران پرتعداد خوش 
عکسِ تیم در دست است و گل ریحان هم که در 
قعر جدول رده بندی جا خشک کرده و راهی تا لیگ 

دویی شدن ندارد.
و  گل ریحان  شرایط  درخصوص  جدیدی  صحبت 
رخ  نباید  که  اتفاقی  نیست،  پرحاشیه اش  مدیران 
نماینده  تنها  پیوسته و وضعیت  به وقوع  می داد، 
این  همه  از  بحرانی تر  یک،  لیگ  در  البرز  استان 

حرف ها است.
از ابتدای این فصل از رقابت ها تا به امروز که 

هستم،  یادداشت  این  نگارش  تدارک  در 
تحلیلگر  مدیران  بی قرار  عکسِ  سندروم 

غربِ وحشی از علی لطیفی آغاز شد و 
در کمتر از یک هفته، به مهدی امیری 
سوادکوهی رسید، کارِ سوادکوهی هم 
در همان بازه زمانی کمتر از یک هفته 
با گل ریحان به اتمام رسید و میثم 
گل ریحان  نیمکت  به  بازهم  منیعی 

رسید و پست معاونت ورزشی را تحویل 
داد، اما عمر نشستن منیعی روی نیمکت 

نماینده البرز بیش از دیگر همتایانش بود 
ولی او هم، به دلایلی در میانه های نیم فصل 

اول، راهش را از گل ریحان جدا کرد و اصغر مازیار 

جایگزین او شد، مازیار با آب و تابِ فراوان مدیران 
تیم به نیمکت گل ریحان رسید، اما با پایان تعطیلات 
نوروز ۱۴۰۰ کارِ او هم با گل ریحانی ها تمام شد تا 
سیستم »عزل و نصبِ زوج و فرد« همچنان حاکم 
بر علمِ گرانِ مدیریت فوتبالی مدیران گل ریحان باشد 
و صفحه اینستاگرامی باشگاه گل ریحان بیش از هر 
پستی، به عکس های مربیان تیم هنگام عقد قرارداد 

و جشن پیراهت اختصاص پیدا کرده است.
لطیفی رفت، امیری رفت، منیعی رفت، مازیار هم 

رفت، اِلا آن کسی که باید برود...
بدون شک، آخرین تیرِ مدیران گل ریحان برای احیای 
دودانگه«  »مجید  تیمشان،  خورده  شکست  اردوی 
فوتبال  بومی  مربی  بی پرده  و  تعارف  بدون  است، 
البرز کارنامه ای قابل دفاع دارد و حضورش می تواند 
برای گل ریحانی ها همراه با اعتبار باشد و به اصطلاح، 
کمی آن ها را کرجی کند، باوجود اینکه مجید دودانگه 
در همین استان البرز هم با تیم شهدای رزکان کرج 
عملکردی درخشان داشت و مقتدرانه صعود به لیگ 

دسته دوم و قهرمانی را تجربه کرد.
اما شوربختانه با چنین شرایط عجیب و غریبی و 
هدایت  سکان  پذیرفتن  تیم،  این  جدولی  جایگاه 
کشتی به گل نشسته گل ریحانی ها ریسک بزرگی 
بازه ی  یک  در  اول  فصل  نیم  در  که  تیمی  است، 
زمانی کوتاه مدت با بودجه ای محدود، بسته شد و 
در نیم فصل دوم هم بهترین بازیکنانش را از دست 
داد، شرایط اسفناک مدیریتی این تیم هم به کنار، 
کافی  اندازه  به  و  است   اظهرمن الشمس  دیگر  که 

درخصوص آن نوشتیم.
با این  حسن ختام این یادداشت هم بهتر است، 
ضرب المثل، خطاب به مدیران گل ریحان باشد، »این 

رَه که تو می روی به ترکستان است...«

بعد از چند سال وقفه قرار است بار دیگر مسابقات مردان 
آهنین برای انتخاب قویترین مرد ایران برگزار شود.

رقابت قویترین مردان ایران با نام مسابقه مردان آهنین در 
دو دهه با توجه به پخش تلویزیونی علاقه مندان زیادی را 
به خود جلب کرد؛ اگرچه چند سالی است مسابقات قویترین 
مردان در سکوت خبری برگزار می شود و دیگر خبری از پخش 

تلویزیونی هم نیست.
بعد از تغییر و تحولاتی که در فدراسیون بدنسازی و پرورش 
اندام رخ داد و تنها دو ماه بعد از روی کار آمدن عبدالمهدی 
نصیرزاده، در اسفندماه 99 پانزدهمین دوره مسابقات قویترین 

مردان ایران برگزار شد؛ رقابت هایی که از سایت و اپلیکیشن 
آنتن نیز به صورت زنده برای علاقه مندان پخش شد.

حالا در تقویمی که فدراسیون بدنسازی و کمیته قویترین 
مردان برای سال 1400 در نظر گرفته، قرار است در خردادماه بار 
دیگر مسابقه مردان آهنین احیا شده و تدابیری برای پخش 

تلویزیونی آن هم در نظر گرفته شود.
روز گذشته اولین جلسه کمیته قویترین مردان با حضور 
مهدی فاطمی، مهدی شیردل، بابک قضیانی، علیرضا ظرفچی 
و ابراهیم کمانی و با هماهنگی فرامرز خودنگاه رییس کمیته 
قویترین مردان و پیمان ماهری پور مسئول داوران این کمیته 

برگزار شد.
در این نشست اعضا بعد از بحث و بررسی پیرامون تمامی 
مسائل، به این نتیجه رسیدند که مسابقات مردان آهنین در 
دسته 105+ کیلوگرم در تاریخ 5، 6 و 7 خردادماه سال 1400 به 

میزبانی شهر سیرجان در استان کرمان برگزار شود.
طبق اعلام کمیته قویترین مردان، مسابقه مردان آهنین در 

پنج آیتم و به شرح زیر برگزار خواهد شد:
1-اسکات تعادلی 470 کیلوگرم 15 متر

2-دمبل 90 کیلوگرم، اکسل 150 کیلوگرم
3-حمل گونی 120 کیلوگرم 2 عدد 10 متر و بین پا 280 

کیلوگرم 7 متر
4-هل دادن سورتمه 350 کیلوگرم، دو عدد 10 متر رفت و 

برگشت
5- گوی 160، 180 و 200 کیلوگرم با فاصله 110 سانتی متر

به نظر می رسد با توجه به احیای مسابقه مردان آهنین بار 
دیگر شاهد حضور چهره های مطرح و قدرتمند این رشته در 
این رقابت ها باشیم. حتی ورزشکارانی که در مسابقات حرفه 
ای قویترین مردان هم حاضر می شوند و اخیرا دو تن از آن 
ها عنوان پنجمی جهان را هم کسب کرده اند، احتمالا برای 

شرکت در مسابقه مردان آهنین وسوسه خواهند شد.

محمدرضا کاظمی
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  دبیر سرویس ورزشی 



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                           n  سردبیر: مهدی تیموری                                       n  دبیر تحریریه: الهام آمرکاشی

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: دکتر علی ساجدی                  n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات               n  دبیر سرویس ورزشی: محمدرضا ولی زاده                    n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

شنبه 14 فروردین 1400-  شماره  714

www.donyayehavadar.ir

افزایش امکان
 ابتلا به کرونا 
در یک  نگاه

تماس با فرد
 مبتلا در خانه

 5/01
برابر

حضور در 
محل کار

 1/3
برابر

 5/02
برابر

حضور در میهمانی 
مملو از جمعیت

 1/7
برابر

عدم رعایت 
فاصلۀ  فیزیکی

 5/4
برابر

حضور در مراکز 

درمانی مملو از جمعیت

 1/8
برابر

خرید مایحتاج 
ضروری

 7/8
برابر

تماس با فرد مبتلا 
در محل کار

 2/6
برابر

حضور در مراکز 
درمانی کم جمعیت

 6/2
برابر

حضور در مطب 
خصوصی مملو از جمعیت

 2/1
برابر

عدم استفاده از 
ماسک به طور منظم


